

CHINA RECORDS A HISTORIC HIGH IN CAPITAL OUTFLOWS

China recorded the highest level of capital outflows in July since data collection began in 2010. This was driven by a significant increase in Chinese investors' purchases of Hong Kong-listed stocks, along with the expansion of the Southbound Bond Connect program launched in the same month, which provided broader opportunities for investment in foreign bonds.

According to data from the State Administration of Foreign Exchange, local banks transferred a net \$58.3 billion abroad on behalf of their clients for investment in equities during July, marking an unprecedented record level. In contrast, foreign funds continued to reduce their holdings of Chinese bonds due to their declining appeal compared to high-risk assets and other global alternatives.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



الصين تسجل رقماً قياسياً في تدفقات رؤوس الأموال إلى الخارج

سجّلت الصين خلال شهر يوليو أعلى مستوى لتدفقات رؤوس الأموال إلى الخارج منذ بدء جمع البيانات عام 2010. مدفوعة بزيادة كبيرة في مشتريات المستثمرين الصينيين للأسهم المدرجة في هونغ كونغ، إلى جانب توسيع برنامج Southbound Bond Connect الذي أطلق في الشهر ذاته، ما أتاح فرصاً أوسع للاستثمار في السندات الخارجية.

وبحسب بيانات إدارة الدولة للنقد الأجنبي، حوّلت البنوك المحلية صافي 58.3 مليار دولار إلى الخارج نيابة عن عملائها للاستثمار في الأسهم خلال يوليو، وهو مستوى قياسي غير مسبوق. في المقابل، واصلت الصناديق الأجنبية تقليص حيازاتها من السندات الصينية، بسبب تراجع جاذبيتها مقارنة بالأصول عالية المخاطر والبدائل العالمية.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

OIL DECLINES AS CONCERNS OVER RUSSIAN SUPPLIES EASE

Oil prices fell on Monday, August 18, 2025, after the United States refrained from exerting further pressure on Russia to end the war in Ukraine by imposing additional measures to disrupt its oil exports, following a meeting between the American and Russian presidents.

Brent crude futures declined 26 cents, or 0.39 percent, to \$65.59 per barrel, while West Texas Intermediate crude dropped 18 cents, or 0.29 percent, to \$62.62 per barrel.

U.S. President Donald Trump met with his Russian counterpart Vladimir Putin in Alaska, where he appeared more inclined toward Moscow on pursuing a peace agreement rather than settling for a ceasefire first.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



النفط يتراجع بفعل انحسار المخاوف بشأن الإمدادات الروسية

تراجعت أسعار النفط، اليوم الاثنين 18-2025، بعدما لم تمارس الولايات المتحدة مزيداً من الضغوط على روسيا لإنهاء الحرب في أوكرانيا عبر فرض إجراءات إضافية لتعطيل صادراتها النفطية، وذلك عقب اجتماع الرئيسين الأمريكي والروسي.

وانخفضت العقود الآجلة لخام برنت 26 سنتاً أو ما يعادل 0.39 في المئة إلى 65.59 دولار للبرميل. فيما تراجع خام غرب تكساس الوسيط 18 سنتاً أو 0.29 في المئة إلى 62.62 دولار للبرميل.

واجتمع الرئيس الأمريكي دونالد ترامب مع نظيره الروسي فلاديمير بوتين في ألاسكا، حيث بدا أكثر تقارباً مع موسكو في شأن السعي إلى اتفاق سلام بدلاً من الاكتفاء بوقف إطلاق النار أولاً.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

CENTRAL BANK OF EGYPT LAUNCHES FIRST DIGITAL BANK

The Central Bank of Egypt has approved the official transformation of "Egypt Digital Innovation" Company into "OneBank," an Egyptian joint stock company. This makes OneBank the first digital bank in Egypt to offer its services exclusively through digital channels and platforms. The bank is scheduled to officially launch its services in 2026.

"Egypt Digital Innovation" was established in 2020 as the first entity specializing in financial technology with full support from "Banque Misr." This step represents a milestone in the development of the Egyptian banking sector and supports digital transformation and financial inclusion at the national level.

The company's transformation into OneBank reflects a strategic commitment to building a digital economy in Egypt and providing secure and easy-to-use banking solutions that can be accessed anytime, anywhere, without the need for traditional branches.

[Source \(Al Arabiya.Net Website, Edited\)](#)



المركزي المصري يطلق أول بنك رقمي

وافق البنك المركزي المصري على تحويل شركة "مصر للابتكار الرقمي" رسمياً إلى "وان بنك" (onebank) شركة مساهمة مصرية، ليصبح بذلك أول بنك رقمي في مصر يقدم خدماته حصرياً عبر القنوات والمنصات الرقمية. ومن المقرر أن يبدأ البنك تقديم خدماته رسمياً عام 2026.

وتأسست شركة "مصر للابتكار الرقمي" عام 2020 كأول كيان متخصص في التكنولوجيا المالية بدعم كامل من "بنك مصر". وتمثل هذه الخطوة محطة فارقة في مسيرة تطوير

القطاع المصرفي المصري ودعم التحول الرقمي والشمول المالي على المستوى الوطني.

ويعكس تحول الشركة إلى "وان بنك" التزاماً استراتيجياً ببناء اقتصاد رقمي في مصر وتوفير حلول مصرفية آمنة وسهلة الاستخدام يمكن الوصول إليها في أي وقت ومن أي مكان، دون الحاجة إلى فروع تقليدية.

[المصدر \(موقع العربية.نت، بتصرف\)](#)

الدين العام الإيطالي يسجل مستوى قياسياً

ارتفع الدين العام في إيطاليا بمقدار 18 مليار يورو خلال شهر يونيو الماضي مقارنة بشهر مايو الماضي، ليبلغ مستوى قياسياً قدره 3.07 تريليون يورو.

وعزا بنك إيطاليا هذا الارتفاع إلى متطلبات التمويل الحكومي التي بلغت 16.4 مليار يورو، بالإضافة إلى زيادة في أرصدة الخزنة بنحو 0.8 مليار يورو، لتصل إلى إجمالي 47 مليار يورو. وبين بنك إيطاليا أن عوامل أخرى ساهمت في هذا الارتفاع، بينها فروق أسعار الإصدار والاسترداد، وإعادة تقييم الأوراق المالية المرتبطة بالتضخم، وتقلبات أسعار الصرف، والتي أضافت مجتمعة نحو 0.8 مليار يورو إلى الدين العام.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)



ITALY'S PUBLIC DEBT REACHES RECORD HIGH

Italy's public debt increased by €18 billion in June compared to May, reaching a record high of €3.07 trillion. The Bank of Italy attributed this increase to government financing requirements of €16.4 billion, in addition to an increase in Treasury balances by about €0.8 billion, bringing the total to €47 billion. The Bank of Italy noted that other factors also contributed to this rise, including issuance and redemption price differentials, the revaluation of inflation-linked securities, and exchange rate fluctuations, which together added about €0.8 billion to the public debt.

Source (Al Arabiya.Net Website, Edited)

الدين العام في سلطنة عُمان بحدود 36 مليار دولار

بلغ حجم الدين العام في سلطنة عُمان بنهاية الربع الثاني 2025، نحو 14.1 مليار ريال عُمان (36.62 مليار دولار)، مقارنة بنحو 14.4 مليار ريال عُمان (37.40 مليار دولار) بنهاية الفترة ذاتها من عام 2024. وسدّدت وزارة المالية العمانية حتى نهاية الربع الثاني 2025، أكثر من 749 مليون ريال عُمان (1.95 مليار دولار) مستحقات مدفوعة للقطاع الخاص المستلمة عبر النظام المالي مكتملة الدورة المستندية، في إطار التزامها بسداد مستحقات القطاع الخاص مكتملة الدورة المستندية خلال 5 أيام عمل في المتوسط.

وانخفضت الإيرادات العامة بنحو 6 في المئة، مسجلة نحو 5 مليارات و839 مليون ريال عُمان (15.17 مليار دولار)، مقارنة بتسجيل 6 مليارات و197 مليون ريال عُمان (16.10 مليار دولار) في الفترة ذاتها من عام 2024، ويعزى ذلك بشكل رئيسي إلى انخفاض الإيرادات النفطية.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)



By the end of Q2 2025, Oman's public debt stood at about 14.1 billion Omani rials (\$36.62 billion), compared to about 14.4 billion rials (\$37.40 billion) at the end of the same period in 2024. By the end of Q2 2025, Oman's Ministry of Finance had paid more than 749 million rials (\$1.95 billion) in dues to the private sector received through the financial system with completed documentation, as part of its commitment to settle private sector dues within an average of five working days.

Public revenues declined by about 6 percent, recording around 5.839 billion rials (\$15.17 billion), compared to 6.197 billion rials (\$16.10 billion) in the same period in 2024, mainly due to lower oil revenues.

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)

"ستاندرد آند بورز" تحسّن تصنيف لبنان محلياً وتُبقّيه "مُتعثراً" خارجياً

رفعت وكالة «ستاندرد آند بورز» العالمية التصنيف الائتماني طويل الأجل للعملة المحلية للبنان إلى "سي سي سي" من "سي سي"، مع الحفاظ على نظرة مستقبلية «مستقرة». في حين ثبّتت تصنيف العملة الأجنبية للبنان عند مستوى "التخلف الانتقائي عن السداد" (Selective De-fault).

ويعكس هذا الرفع قدرة الحكومة المُحسّنة على خدمة ديونها التجارية بالعملة المحلية، مدعومةً بفوائض مالية على مدى العامين الماضيين، والتقدم المُحرز في الإصلاحات اللازمة للوصول إلى برنامج جديد لصندوق النقد الدولي. ويصف مصطلح "التخلف الانتقائي عن السداد" الحالة التي يتخلف فيها كيان (دولة، أو شركة، أو مؤسسة) عن سداد نوع معين من التزاماته المالية، بينما يواصل الوفاء بالتزامات أخرى.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)



S&P IMPROVES LEBANON'S LOCAL RATING, KEEPS FOREIGN RATING AT "SELECTIVE DEFAULT"

Global rating agency S&P raised Lebanon's long-term local currency credit rating to "CCC" from "CC," with a "stable" outlook. However, it affirmed Lebanon's foreign currency rating at "Selective Default."

This upgrade reflects the government's improved ability to service its domestic commercial debts, supported by fiscal surpluses over the past two years and progress in reforms needed to reach a new program with the International Monetary Fund. The term "Selective Default" describes a situation where an entity (a state, company, or institution) defaults on one type of financial obligation while continuing to meet others.

Source (Al-Sharq Al-Awsat Newspaper, Edited)

■ GOLD REBOUNDS AHEAD OF UKRAINE PEACE TALKS

Gold prices rose on Monday after hitting a two-week low, supported by a decline in U.S. Treasury yields, while investors awaited the upcoming meeting between U.S. President Donald Trump, Ukrainian President Volodymyr Zelensky, and European leaders to discuss a peace agreement with Russia.

Spot gold rose 0.6 percent to \$3,355.84 per ounce, after hitting its lowest level since August 1. U.S. gold futures for December delivery also increased 0.6 percent to \$3,402.70 per ounce.

As for other precious metals, silver rose 0.3 percent in spot trading to \$38.08 per ounce, platinum gained 0.8 percent to \$1,346.61, while palladium increased 1.3 percent to \$1,126.85.

[Source \(CNBC Arabia Website, Edited\)](#)

■ الذهب ينتعش مع ترقب محادثات سلام أوكرانيا

ارتفعت أسعار الذهب اليوم الاثنين بعدما لامست أدنى مستوى لها في أسبوعين، مدعومة بتراجع عوائد سندات الخزانة الأميركية، فيما يترقب المستثمرون الاجتماع المرتقب بين الرئيس الأميركي دونالد ترامب ونظيره الأوكراني فولوديمير زيلينسكي إلى جانب قادة أوروبيين لمناقشة اتفاق سلام مع روسيا.

وصعد الذهب في المعاملات الفورية 0.6 في المئة إلى 3355.84 دولاراً للأونصة، بعد أن سجل أدنى مستوى له منذ الأول من أغسطس آب. كما ارتفعت العقود الأميركية الآجلة للذهب تسليم ديسمبر (كانون الأول) 0.6 في المئة إلى 3402.70 دولاراً.

وبالنسبة للمعادن النفيسة الأخرى، ارتفعت الفضة في المعاملات الفورية 0.3 في المئة إلى 38.08 دولاراً للأونصة. وزاد البلاتين 0.8 في المئة إلى 1346.61 دولاراً. فيما صعد البلاتيوم 1.3 في المئة إلى 1126.85 دولاراً.

[المصدر \(موقع CNBC Arabia، بتصرف\)](#)

